
SRPEN 2015 

PPOSTŘEKOVSKÝOSTŘEKOVSKÝ  

ZPRAVODAJZPRAVODAJ  

Dlouholetá ředitelka naší základní školy, Andrea Lango-

vá, se ze zdravotních důvodů vzdala své funkce a tak 

musel být pro naši školu vybrán jiný vhodný uchazeč. 

Z výběrového řízení vzešel jako vítěz Mgr. Martin Orí-

šek. Do své funkce nastoupil k 1. 8. 2015. A protože se 

jedná o důležitou změnu na zásadní pozici ve velmi vý-

znamné instituci naší obce, rozhodl jsem se našeho nové-

ho ředitele navštívit v jeho pracovně a položit mu pár 

otázek. Schůzku jsme si domluvili na pondělí 24. srpna 

ráno. Tedy pouhých 8 dní do začátku školního roku. Již 

po průchodu školní brankou mne mile překvapil oprave-

ný chodník. V budově školy bylo velmi živo, protože 

byly v plném proudu práce na opravě šaten a renovace 

kuchyně. V ředitelně mne přivítal pan Oríšek, muž plný 

energie a chuti do práce. 
 

Změna ředitele školy může vyvolávat otázky, zda nedo-

jde k nějakým zásahům do provozu nebo do systému 

výuky. Mají naše děti a jejich rodiče očekávat nějaké 

důležité změny? 

Vůbec ne. Chci, aby škola běžela dál, jak je zvyklá. Na-

víc, jsem zde teprve měsíc, takže jsem ji v provozu ještě 

neviděl. Takže mluvit teď o nějakých změnách by bylo 

hodně předčasné. Plus, pokud vím, tak škola fungovala 

velice dobře. Spíše přemýšlím o rozšíření činností. Pře-

devším kroužky pro děti. Například bych moc rád uvedl 

v život kroužek výuky německého jazyka. Myslím, že 

v příhraničí by se to dětem mohlo i hodit. Rád bych tu 

viděl i kroužky sportovní.  
 

Jak družina? 

Družina bude zatím stále k dispozici do 15:00. Ve čtvrtek 

do 15:30. Musím však podotknout, že mám v plánu poku-

sit se o prodloužení až do 16:00. Je to však složitý pro-

ces, kdy je nutno zajistit personální obsazení a 

s prodlouženou dobou i navýšení platů, na které momen-

tálně nejsou peníze. Sleduji však dotace, které se vypisují 

i pro tyto účely. Když se vše podaří, může se stát, že ke 

změně dojde ještě v průběhu letošního školního roku.  
 

Když už byla zmínka o personálním obsazení, došlo ne-

bo dojde zde k nějakým obměnám? 

Ne. Jediná změna, ke které došlo je, že paní učitelka Ku-

boňová odešla na mateřskou dovolenou. Její role se ale 

ujme Andrea Langová. Kuchyni nadále povede Jana Ko-

nopíková, mateřskou školu pak Jaroslava Weberová.  

V jakém stavu se právě nacházejí přípravy na nový škol-

ní rok? 

Stále ještě probíhá inventarizace majetku. V plném prou-

du je renovace šaten, které byly ve velmi špatném stavu. 

Shnilé přepážky a obložení prorostlé houbami. Velkou 

rekonstrukcí prochází školní kuchyně. Většina elektric-

kých spotřebičů byla nahrazeny novými. Spotřeba ener-

gie byla příliš vysoká a provoz kuchyně se tak nemohl 

stát rentabilním. Dokončit se nám již podařil chodník 

vedoucí ke škole. Objednané jsou už i nové lavice a 

skříňky pro žáky. Ve třídách by se měly objevit do konce 

měsíce září. 
 

Jaké jsou plány týkající se velmi blízké budoucnosti? 

 Do konce října ještě chceme pořídit nový nábytek do 

mateřské školy. V té se chceme zaměřit i na hračky. Sta-

ré a nevyhovující chceme nahradit novými. Pokud nám 

zbude dostatek peněz, chceme v mateřské škole opravit 

šatny, včetně výměny jejího vybavení. A především chce-

me, aby se ložní prádlo dětí začalo prát přímo v MŠ a 

nebyli tím zatěžováni rodiče. Po celý školní rok také má-

me v plánu obnovovat učební a cvičební pomůcky. Zkrát-

ka, chceme ušetřit peníze například na energiích – třeba 

ve školní kuchyni bude úspora celkem významná – a tyto 

získané finanční prostředky dávat do investic. 
 

A plány dlouhodobé? 

Bohužel, stav budovy školy nedovoluje žádné velké pře-

stavby, které by ale škola potřebovala. Zatím ani nevíme, 

zda projde rekonstrukcí stávající budova anebo zda se 

bude stavět nová. Což nás trochu brzdí. Každopádně 

bych v budoucnu rád viděl základní a mateřskou školu 

pod jednou střechou. U školy bych chtěl vytvořit sportov-

ŠKOLA ZÁKLAD ŽIVOTA OBCE 
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ní areál, zvelebit okolí školy a dbát na jeho údržbu. No a 

ten nejdůležitější úkol, udržet na této škole děti. Protože bez 

dětí by byla všechna naše snaha marná. Zkrátka, musím 
udělat všechno pro to, aby sem rodiče dávali své děti. A to 

je priorita! 

 

Poté co jsem opustil školní areál, zavítal jsem ještě za sta-

rostou obce Janem Kreuzem. Položil jsem jednu otázku i 

jemu. 
 

V jakém stádiu je nyní rekonstrukce budovy základní ško-

ly? Je blíže spíše její přestavba anebo likvidace a výstavba 

školy zcela nové? 

Projekt rekonstrukce naší školy, tak jak byl zatím nastaven, 

je momentálně pozastaven. Požádali jsme o spolupráci 

pražskou ČVUT. Studenti této školy by měli vytvořit studii, 

zda se vyplatí rekonstrukce školy, a v jakém rozsahu, nebo 

zda je pro nás výhodnější současnou budovu zbourat a po-

stavit novou, energeticky úspornou. Zatím, jak sleduju hla-

sy odborníků, to vypadá spíše na variantu druhou, tedy 

postavit jinou. ČVUT jsme požádali o spolupráci hlavně 

proto, že jimi vypracovaný projekt pro nás vyjde finančně 

mnohem lépe, než kdybychom stejnou zakázku zadali sou-

kromé agentuře. Momentálně čekáme na uvolnění kapacit 

na ČVÚT, takže jisté je, že ještě minimálně dva tři roky 

bude muset sloužit stávající budova školy v tom stavu v ja-

kém je teď. Samozřejmě počítáme s běžnými opravami a 

údržbou. 

Stavba nové školy bude závislá také zda a v jaké výši se 

podaří získat dotace, kterou obec pro tento účel bude potře-

bovat. Získání finanční pomoci se potom bude odvíjet od 

dvou základních věcí. Jednou je demografický vývoj, který 

teď máme poměrně dobrý, a druhou je počet dětí navštěvu-

jící naší školu. Čím více dětí, tím větší šance na získání do-

tace a tím i větší šance na opravu školy. 

 
Teď už tedy nezbývá nic jiného, než představit budoucí 

prvňáčky a poděkovat jejich rodičům za to, že jim jako 

místo jejich budoucího vzdělávání vybrali právě postřekov-

skou školu. 
 

V úterý 1. 9. 2015 zasednou poprvé do školních lavic tyto 

děti: 

Z Postřekova to budou Karolína Kuželková (na fotografii 

druhá zleva), Anežka Trhlíková (první zprava), Lenka Ve-

berová (druhá zprava), Vanessa Váchalová (třetí zprava), 

Dalibor Baar (první zprava), Dominik Kocián (první zleva), 

Štěpán Romanovský (druhý zleva) a Vojtěch Pittr (třetí 

zleva). Z Dílů pak Viktorie Rojtová (na fotografii je třetí 

zleva).  

Rozpis školního roku 2015/2016 
 

1. pololetí:  úterý 1. 9. 2015 – čtvrtek 28. 1. 2016 

2. pololetí:  pondělí 1. 2. 2016 – čtvrtek 30. 6. 2016 

 

Prázdniny 
 

Podzimní:   čtvrtek 29. 10. a pátek 30. 10. 2015 

Vánoční:      středa 23. 12. 2015 až neděle 3. 1. 2016.  

Pololetní:      pátek 29. 1. 2016 

Jarní:  pondělí 29. 2. až neděle 6. 3. 2016 

Velikonoční: čtvrtek 24. 3. a pátek 25. 3. 2016 
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UPOZORNĚNÍ - ZMĚNA ČÍSLA ÚČTU ZÁKLADNÍ ŠKOLY PRO PLATBY OBĚDŮ !!! 
Důležité upozornění pro rodiče a plátce obědů, kteří využívají trvalé příkazy pro platbu obědů, školní družiny a platbu 

za školku. Nové číslo účtu je: 762644339/0100. Mění se jenom kód banky. Proveďte, prosím, změnu ve své bance! 

Karolínka Kuželková:  
S kým bys nejraději seděla v lavici?  - S Vikčou Rojtovou. 

Jakou barvu má Tvoje aktovka? - Růžovou a fialovou. 
Co si vezmeš první den na sebe? - Černé šaty s bílými puntíky. 

A víš, jak se jmenuje Tvoje paní učitelka?  Lucie Ticháčková. 

To je skvělý, jak to víš? Napsala mi dopis. 
Ty umíš číst? Jo, umím všechny písmena, přečetla jsem už půl 

knížky. 

A umíš taky počítat? - Jo. 
A do kolika? - Do hodně. 

Půjde s Tebou první den do školy maminka nebo tatínek? - Oba. 

Informace k tzv. kotlíkové dotaci 
 

Ministerstvo životního prostředí vyhlásilo výzvu na výmě-

nu zastaralých kotlů domácností za nové - tzv. kotlíková 

dotace. O peníze z Operačního programu Životní prostředí 

musí zažádat kraje do 30. září 2015 a ty je následně rozdělí 

mezi domácnosti. Plzeňský kraj bude taktéž žádat o peníze 

z tohoto programu a počítá s podporou svým obyvatelům 

při získávání dotace. Z tohoto důvodu informujeme 

z předstihem o kotlíkové dotaci, aby se zájemci mohli do-

statečně připravit a podat žádost včas. Níže jsou uvedeny 

základní informace ke kotlíkové dotaci. 
 

Výše podpory: 

 kotel výhradně na uhlí - 70%   

 kombinovaný kotel (uhlí + biomasa), plynový kotel - 

75% 

 kotle výhradně na biomasu a tepelná čerpadla - 80% 
 

Maximální náklady, ze kterých bude hrazena dotace, jsou 

150 000 Kč, tj. maximální výše dotace činí 127 500 Kč. 
 

Zaměření – co lze nárokovat: 

 zdroj včetně nákladů na jeho instalaci 

 nová otopná soustava 

 rekonstrukce otopné soustavy, včetně nezbytné regulace 

a měření, úpravy spalinových cest 

 finančně méně náročná opatření na snížení energetické 

náročnosti budovy (max. 20 tis. Kč) 

 služby energetického specialisty 

 projektová dokumentace 
 

Pokud máte dům, který nesplňuje energetickou účinnost C, 

bude povinností realizovat zároveň jedno z následujících 

energetických opatření (nejvhodnější opatření vám doporučí 

energetický specialista): 

1. Zateplení střechy nebo půdních prostor  

2. Zateplení stropu sklepních prostor nebo podlahy  

3. Dílčí zateplení dalších konstrukcí (např. severní fasáda 

apod.)  

4. Oprava fasády, např. prasklin a dalších poruch fasády   

5. Oddělení vytápěného prostoru rodinného domu od ven-

kovního   

6. Dílčí výměna oken  

7. Výměna vstupních a balkónových dveří  

8. Instalace těsnění oken a dveří, dodatečná montáž prahů 

vstupních dveří  

9. Výměna zasklení starších oken za izolační dvojskla  
 

O kotlíkovou dotaci bude možno požádat na krajském úřadě 

poté, co kraj vyhlásí výzvy pro občany. Další informace 

jsou dostupné na www.sfzp.cz, k dotazům je možné využít 

e-mailovou adresu: kotliky@sfzp.cz. O vyhlášení výzvy 

Plzeňského kraje Vás budeme neprodleně informovat. 

V případě dalších dotazů je možné kontaktovat OÚ Postře-

kov a domluvit si informativní schůzku. 

Petr Anderle 

A jak se naši prvňáčci připravují na první školní den? Zeptali jsme se Karolínky Kuželkové a Dalibora Baara: 

Dalibor Baar: 
S kým bys nejraději seděl v lavici? - S Vojtou Pittrem. 

Jakou barvu má Tvoje aktovka? - Je černá s traktorem. 
Co si vezmeš první den na svačinu? - Rohlík se šunkou. 

A víš, jak se jmenuje Tvoje paní učitelka? - Nevím. 

Budeš chodit do družiny? - Jo. 
A co se podle Tebe v družině dělá? - Nevím. 

Máš připravený kufřík? Víš, co v něm máš? - Nevím. 

A jaký máš na kufříku obrázek? - Traktor. 
Umíš už něco přečíst? - Traktory a lego. 

Kdo s Tebou půjde první den do školy – maminka nebo 

tatínek? - Oba. 

Za poskytnuté rozhovory děkuje všem zúčastěným Radek Zuber 

Srpen u hasičů 
 

V srpnu jsme jako každým rokem pořádali v Caparticích 

tábor pro naše nejmenší hasiče. Ve středu 5. 8. jsme se po 

poledni sešli u hasičárny, odtud jsme pak odjeli na předsu-

nutou základnu na „Nýfrkoutě“. Pak následoval přesun po 

svých až do tábora. Trasa měřila 8 km. Další den dopoledne 

probíhal trénink hasičských dovedností a po obědě jsme se 

vydali na koupaliště do Klenčí. Po návratu do tábora si děti 

vyzkoušely střelbu ze vzduchovky. Páteční dopoledne se v 

táboře soutěžilo a hrály se různé hry. Odpoledne jsme se 

pak vydali do Domažlic, kde jsme zdolali 194 schodů na 

věž. Poté jsme se přesunuli do akvaparku do Kdyně. Děti v 

zimě vyhrály na závodech volnou vstupenku, tak jsme ji 

konečně využili a šli jsme si tam odpočinout a taky se tro-

chu umýt. Večer si děti zpestřily jízdou na lanovce, kterou 

se nám podařilo v táboře vybudovat. V sobotu nás čekal 

výlet na Čerchov, kam jsme se z větší části dostali po svých. 

Děti měly po návratu ještě tolik energie, že postavily v lese 

v kořenech stromů celé městečko. Poslední večer nechyběla 

noční stezka odvahy. V neděli jsme ještě trénovali požární 

útok a po obědě bylo na programu už jen balení, úklid a 

návrat domů. Letos nám přálo krásné počasí a tábor se 

opravdu vydařil. Jsme rádi, že s námi těchto pár dní strávilo 

16 dětí a hlavně, že jsme je všechny vrátili v pořádku a spo-

kojené zpět rodičům.        Markéta Hrubá 
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Stručné informace z červencového jednání zastupitelstva obce 
 bylo schváleno zasíťování parcely č. 2872/3 inženýrskými sítěmi na hranici pozemku (voda, kanalizace, 

elektřina) 

 zastupitelstvo vzalo na vědomí návrh starosty na rekonstrukci interiéru OÚ a pověřilo ho zajištěním zpracování 

projektové dokumentace 

 byl schválen dárkový poukaz na pobytový zájezd v hodnotě 10.000,- Kč pro paní A. Kitzbergerovou za vytrva-

lou pomoc s kompletací a korekturami v účetnictví a inventarizací majetku školy, pomoc při přípravě školy na 

předání novému řediteli a aktualizaci povinné dokumentace školy 

 bylo schváleno pořízení 10ks vánoční výzdoby (na sloupy veřejného osvětlení) v hodnotě cca 50.000,- Kč 

do majetku obce 

 paní Mgr. Andrea Langová se k 31. 8. 2015 vzdala mandátu zastupitele obce 

 

Záměr pronajmout obecní byt v MŠ, č. p. 290 
 

Předmětem pronájmu je prostorný byt 3+1 o podlahové ploše 81 m2 ve zvýšeném přízemí cihlového objektu v Postřekově. 

Byt se skládá z prostorného obývacího pokoje, kuchyně, dvou ložnic, koupelny, WC, chodby a šatny. Součástí bytu je ve-

liká sklepní kóje. Všechna okna jsou orientována na jižní stranu, tudíž je byt velice světlý a příjemně prohřátý sluncem. 

Stěny místností jsou vymalované, na podlahách obytných prostor jsou koberce a PVC. Budova se nachází na okraji obce s 

novou zástavbou rodinných domů, v blízkosti jsou pole, lesy a další místa relaxace nebo sportovního vyžití v přírodě. 

 Celková cena: 3.900 Kč za měsíc (vč. DPH), bez poplatků 

 Náklady na bydlení: cca 2.500 zálohové platby 

 Vratná kauce: 10.000,-Kč 

 Užitná plocha: 96 m2 

 Plocha podlahová: 81 m2 

 Sklep: 15 m2 

 Topení: Lokální plynové 

 Odpad: Veřejná kanalizace 

 Telekomunikace: Internet 

 Elektřina: 230V, 400V 

Volný od: okamžitě 

Zájemci o prohlídku bytu kontaktujte ředitele školy p. Mgr. Martina Oríška (728 398 779). 

V případě zájmu o pronájem bytu pošlete žádost na adresu ZŠ a MŠ Postřekov, Postřekov 271, 345 35 nebo jí 

doručte do kanceláře Obecního úřadu. Obálku doručte v obálce označené „BYT MŠ – NEOTEVÍRAT“.  

Příjem žádostí bude probíhat do 18. 9. 2015. 
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Zpravodaj, vyhlášky a usnesení zastupitelstva naleznete na stránkách obce  
Postřekov:  www.obecpostrekov.cz.  

Stránky obce Postřekov a Postřekovského zpravodaje naleznete také na Facebooku. 
 

Za články děkujeme Markétě Hrubé, Janu Kreuzovi a Petrovi Anderlemu.  
 

Uzávěrka příštího čísla: 23. září 2015 


